
 
 

Kopi til kirkeministeren og undervisningsministeren 

SPØRGSMÅL NR.  S 1528 

§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Velfærdsministeren 

Dato: 6. marts 2009 

Stillet af: Nanna Westerby (SF) 

Vil ministeren tage initiativ til, at Velfærdsministeriet kan være EMAS-regi-

streret senest ved udgangen af 2010? 

(Spm. nr. S 1528). 

Begrundelse 

I sit svar til Miljø- og Planlægningsudvalget - svar på spørgsmål 193 (alm. 

del) - skriver miljøministeren, at han vil lave en opsamling af erfaringerne 

med miljøledelsessystemet EMAS i Miljøstyrelsen og sende den til de øvrige 

ministerkollegaer til inspiration.  

Det er efter spørgerens opfattelse positivt, at miljøstyrelsens erfaringer med 

EMAS, der har ført til store besparelser på vand, el, papir og varme, sam-

menskrives og sendes rundt til de øvrige ministerier. Men det er bestemt ikke 

nok. Specielt ikke i en situation, hvor det årlige antal af EMAS-registrerede 

virksomheder falder. 

Efter spørgerens opfattelse bør alle kræfter nu sættes ind på at øge antallet 

af EMAS-registrerede virksomheder, og i den sammenhæng bør hele central-

administrationen indføre miljøledelse med kort tidsfrist. 

For sikre dette er der brug for, at alle ministerier har en klar linje, der gælder 

alle ministerier.  

Initiativet vil samtidig fungere som et vigtigt miljøpolitisk signal i året for klima-

topmødet i København. 

 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 6. marts 2009 

 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til 

spørgeren på sfnawe@ft.dk, 

sfedja@ft.dk og til Lovsekretariatet 

på lov@ft.dk. 
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